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Brielle – Zij is burgemeester van de stad die op 1 april 1572 definitief een plaats in de vaderlandse 

geschiedenis kreeg. Vanuit haar werkkamer in het Stadskantoor kijkt Betty van Viegen letterlijk hierop 

neer. De dominante Brielse Dom werd vanwege geldtekort nooit afgebouwd. Vandaag de dag 

probeert de gemeente wel projecten te starten en af te ronden. ‘Maar, ook wij moeten bezuinigen’. 

 

Bezuinigen 

Na de bevrijding door de geuzen werden de Middeleeuwse stadsmuren van Brielle in de loop der 

jaren vervangen. ‘De stad is uniek vanwege de charme van de vesting. Het is één van de weinige 

steden in Nederland die nog complete verdedigingswerken heeft’, benadrukt Van Viegen. Zij is zelfs 

voorzitter van de Vereniging Nederlandse Vestingsteden.  

De twee kleine kernen hebben hun eigen karakter. Zwartewaal is een authentiek vissersdorp. 

Vierpolders heeft enkele mooie boerderijen. Daar staat bij menigeen de herindeling in het geheugen 

gegrift. ‘Er zijn nog steeds mensen die zeggen dat Brielle al onze grond heeft ingepikt’. 

 

Onderwijscentrum 

De dom had net zo hoog moeten worden als die in Utrecht. ‘Het geld was op. Eigenlijk net als nu. Ook 

wij moeten bezuinigen’, vertelt de burgemeester. ‘Het voorzieningenniveau is gegroeid’. Daar is zij 

trots op. Door de verkoop van het Woonbedrijf, enkele jaren geleden, beschikte de gemeente over 

geld om te investeren.  

De stad heeft wat betreft educatie een reputatie. ‘Brielle is het onderwijscentrum van de regio. Dat is 

altijd zo gebleven’. Volgend jaar opent bijvoorbeeld het nieuwe Maerlant College in Nieuwland-Oost. 

 

Kansen 

Van Viegen is sinds 2002 burgemeester van Brielle. Er was toen een wereld te winnen op het gebied 

van regionale samenwerking. Gemeenten lieten kansen liggen. ‘’We zijn onderdeel van een groter 

geheel en kunnen veel krachtiger zijn als we onze krachten bundelen. Bundel daarom je krachten’’. 

Nu is samenwerking vanzelfsprekender. Ambtenaren en burgemeesters van Voorne-Putten stemmen 

meer af en ontwikkelen samen. Dit vindt vooral voor economie, jeugdzorg, toerisme en recreatie 

plaats. ‘We hebben veel te bieden en moeten laten zien wat we in huis hebben’.  

 

Jammer 

De crisis speelt een grote rol bij samenwerking. ‘Strategische vraagstukken vragen een gezamenlijk 

antwoord’, aldus de burgemeester. Woningbouw is bijvoorbeeld zo’n probleem.  ‘We moeten bouwen 

naar vraag. Afspreken dat er op Voorne-Putten woningen verschijnen die nodig zijn’.   



De landelijke overheid hevelt ook nog eens in deze tijd van financiële tekorten taken over naar 

gemeenten. ‘Dat is nogal wat. Het kan vaak door een gemeente alleen worden gedaan, maar is dat 

verstandig? Het uitgangspunt moet zijn welke dienstverlening het beste is voor de burger’. Zij vindt het 

jammer dat één sociale dienst voor het eiland niet is gelukt.   

 

Serieuzer 

Voorne-Putten wordt volgens de burgemeester van Brielle serieuzer genomen door onder andere de 

Stadsregio, de Provincie en het Rijk. Dit geldt voor de lobby voor de ontsluiting van het eiland. ‘Het zijn 

items waar wij de wethouder van Spijkenisse het werk laten doen en via haar laten weten wat wij 

vinden’. Van Viegen besluit: ‘ik heb er moeite mee als wordt gesteld: ‘gemeenten moeten alleen 

samenwerken om herindeling te voorkomen’. Geloof in je eigen kracht’.  


